

# 中华肥胖与代谢病电子杂志

CHINESE JOURNAL OF OBESITY AND METABOLIC DISEASES (Electronic Edition)

季刊 2015年5月创刊 第9卷 第3期 2023年8月30日出版 电子期刊导读

主管  
中华人民共和国国家卫生健康委员会

主办  
中华医学会  
100710, 北京东四西大街42号

出版  
中华医学电子音像出版社有限责任公司  
100052, 北京东河沿街69号  
电话: 0086-10-51322622

承办  
暨南大学附属第一医院

编辑  
中华肥胖与代谢病电子杂志编辑委员会  
510630, 广州天河区黄埔大道西613号  
暨南大学附属第一医院  
电话(传真): 0086-20-85207287  
Email: zhfpdxbdzzz@163.com

总编辑  
王存川

编辑部主任  
王存川

广告经营许可证  
京东工商广字第0233号

发行  
国内外公开发行

订购  
电话或邮箱订阅  
电话: 020-85207287  
Email: zhfpdxbdzzz@163.com

电子期刊定价  
每期28.00元, 全年112.00元

中国标准连续出版物号

ISSN 2095-9605  
CN 11-9362/R

新出审字[2014]1419号

2023年版权归中华医学会所有

未经授权, 不得转载、摘编本刊文章, 不得使用本刊的版式设计

除非特别说明, 本刊刊出的所有文章不代表中华医学会和本刊编委会的观点

本刊为电子杂志, 以网络形式出版。本册为电子期刊导读本, 应读者需求按需印刷

## 目 录

### 专家论坛

- 减重手术后慢性腹痛的原因与对策  
.....高文星 刘浩 赵稳 等 149
- 代谢手术在非肥胖型2型糖尿病中的治疗效果及研究进展  
.....汪康 夏泽锋 陶凯雄 155
- 胃袖状切除相关术式中应重视胃窦部解剖与生理功能  
.....闫文貌 孙海涛 白日星 161
- 减重手术后的营养管理与复胖: 现状与思考  
.....马俊蓉 叶艳彬 165
- 肥胖相关肿瘤研究进展.....范晓轩 王娜 朱丽花 等 173
- 减重手术胃肠道血流量下降的原因及干预措施  
.....肖莹莹 田茵琦 彭雪梅 179

### 论 著

- 氧化应激对3T3-L1前脂肪细胞中GLP-1/DPP-4信号通路  
以及炎症因子表达的影响  
.....买买提·依斯热依力 依力汗·依明 王永康 等 186
- 司美格鲁肽对肥胖2型糖尿病患者皮肤微循环功能的影响  
.....李锦亮 曾茂娟 钟金宝 等 192
- 健康体检人群内脏脂肪面积与新型炎症标志物的相关性研究  
.....刘玉苓 王婷婷 吴高峰 等 197

### 综 述

- 减重代谢手术后神经影像改变与认知功能评估的研究进展  
.....刘澳 周菁 孙永兵 等 203
- 醛固酮与脂肪关系的研究进展  
.....秦梧耀 高文惠 崔浩 等 209

### 病例报告

- 可吞咽自吸收新型胃内球囊治疗轻度肥胖症: 一例病例报告  
.....陈笑梅 陈文辉 赵宛鄂 等 215
- 腹腔镜细长胃囊Roux-en-Y胃旁路手术治疗重度肥胖症  
一例报道.....由伟 魏卓奇 陈文辉 等 218



# 中华医学会

---

本期执行总编 王存川

本期执行编委 杨 华 杨景哥 董光龙 陶凯雄

本期责任编辑 郭菲菲

本期英文审校 杨 华 胡 楠

# CHINESE JOURNAL OF OBESITY AND METABOLIC DISEASES (Electronic Edition)

Quarterly Established in May 2015 Volume 9, Number 3 August 30, 2023

## Responsible Institution

National Health Commission of the People's Republic of China

## Sponsor

Chinese Medical Association  
42 Dongsi Xidajie, Beijing 100710, China

## Publishing

Chinese Medical Multimedia Press Co., Ltd.  
69 Donghe Yanji, Xicheng District, Beijing 100052, China  
Tel:0086-10-51322622

## Executed by

The First Affiliated Hospital of Jinan University

## Editing

Editorial Board of Chinese Journal of Obesity and Metabolic Diseases (Electronic Edition)  
613 Huangpu Road, Guangzhou 510630, China  
Tel(Fax): 0086-20-85207287  
Email: zhfpdxbdzzz@163.com

## Editor-in-Chief

Wang Cunchuan (王存川)

## Managing Director

Wang Cunchuan (王存川)

## Mail-Order

Editorial Department of Chinese Journal of Obesity and Metabolic Diseases (Electronic Edition)  
613 Huangpu Road, Guangzhou 510630, China  
Tel(Fax):0086-20-85207287  
Email: zhfpdxbdzzz@163.com

## CSSN

ISSN 2095-9605  
CN 11-9362/R

## Copyright © 2023 by the Chinese Medical Association

No content published by the journals of Chinese Medical Association may be reproduced or abridged without authorization. Please do not use or copy the layout and design of the journals without permission.

All articles published represent the opinions of the authors, and do not reflect the official policy of the Chinese Medical Association or the Editorial Board, unless this is clearly specified.

## CONTENTS IN BRIEF

### Expert Forum

- Chronic abdominal pain after bariatric surgery: causes and countermeasures** ..... 149  
*Gao Wenxing, Liu Hao, Zhao Wen, et al*
- Effects of bariatric surgery on non-obese type 2 diabetes mellitus** ..... 155  
*Wang Geng, Xia Zefeng, Tao Kaixiong*
- Attention should be paid to the anatomy and physiological functions of the gastric antrum during SG and SG Plus operations** ..... 161  
*Yan Wenmao, Sun Haitao, Bai Rixing*
- Nutritional management and weight regain after bariatric surgery: current situation and thoughts** ..... 165  
*Ma Junrong, Ye Yanbin*
- Research progress of obesity-related tumors** ..... 173  
*Fan Xiaoxuan, Wang Na, Zhu Lihua, et al*
- Influencing factors and interventions of decreased gastrointestinal blood flow during bariatric surgery** ..... 179  
*Xiao Yingying, Tian Yinqi, Peng Xuemei*

### Articles

- Effects of oxidative stress on GLP-1/DPP-4 signaling pathway and inflammatory factor indicators in 3T3-L1 adipocytes** ..... 186  
*Maimaiti-Yisireyili, Yilihan-Yiming, Wang Yongkang, et al*
- Effect of semaglutide on skin microcirculatory function in obese patients with type 2 diabetes** ..... 192  
*Li Jinliang, Zeng Maojuan, Zhong Jinbao, et al*
- Correlation between visceral fat area and novel inflammatory markers in healthy physical examination population** ..... 197  
*Liu Yuling, Wang Tingting, Wu Gaofeng, et al*

### Reviews

- Progress of research in neuroimaging changes and cognitive function assessment after bariatric metabolic surgery** ..... 203  
*Liu Ao, Zhou Jing, Sun Yongbing, et al*

**Research progress of correlation between aldosterone and adipocytes**..... 209  
*Qin Wuyao, Gao Wenhui, Cui Hao, et al*

**Case Reports**

**Swallowable and self-absorbing novel intragastric balloon for mild obesity: a case report**..... 215  
*Chen Xiaomei, Chen Wenhui, Zhao Wan'e, et al*

**A case report of laparoscopic narrow and long pouch Roux-en-Y gastric bypass surgery for the treatment of severe obesity**..... 218  
*You Wei, Wei Zhuoqi, Chen Wenhui, et al*



中华医学会

---

**Executive Editor in Chief of this Issue**      *Wang Cunchuan*  
**Executive Editor of this Issue**              *Yang Hua, Yang Jingge, Dong Guanglong, Tao Kaixiong*  
**Editor in Charge of this Issue**              *Guo Feifei*  
**English Editor of this Issue**                 *Yang Wah, Hu Nan*